
Bemutatkozás – Both Gyula 

Vas Vármegye 

Növényvédelmi és agrokémiai szakmérnök, egészségügyi gázmester 

A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara alapító tagja, a Vas Vármegyei 

szervezet jelenlegi elnöke 

Közel 30 évig dolgoztam a dísznövénytermesztés területén, emellett több mint 10 évet 

töltöttem el a szakigazgatásban. Kollégáimmal 15 évvel ezelőtt indítottuk el Vas 

vármegyében az erdészeti és díszfaiskolai kis kultúrás növényvédő szerek engedélyeztetését, 

emellett új technológiákat is fejlesztettünk. 

A Díszfaiskola című tankönyv társszerzője vagyok, dísznövényvédelem témában 

rendszeresen tartok előadásokat és publikálok szakmai cikkeket. Aktív kapcsolatot ápolok az 

egyetemekkel: Keszthelyen az Államvizsga Bizottság tagjaként, valamint évi 3-4 hallgató 

konzulenseként tevékenykedem. Jelenleg nyugdíjasként a Vas Vármegyei Kormányhivatal 

szaktanácsadójaként dolgozom. 

A kamarában 2014-ben Országos szervezet Etikai és Fegyelmi Bizottságának elnöke lettem, 

és a VMNK Elnöke. Azóta két cikluson keresztül töltöttem be a Vas Vármegyei Kamara 

elnöki tisztségét, illetve egy cikluson keresztül voltam az alelnöke is. 

 

Elismeréseim: 

• Az év növényorvosa – 2007 

• Kiváló növényorvos aranygyűrűs kitüntetés – 2012 

• Agrárminiszteri Elismerő Oklevél – 2021 /1956-os forradalom és szabadságharc 

évfordulója alkalmából/ 

• Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara Elismerő Oklevele – 2021 

• Vas Vármegye Mezőgazdaságáért Díj – 2024 

• Közigazgatás Szolgálatáért Érdemérem – 2024 

 

Célkitűzéseim: 

• A szaktanácsadás értékrendjének visszaállítása 

• A receptírás rendszerének átalakítása, akár a külföldi plasztikkártyás szaktanácsadói 

vásárlás mintájára 

• Az előrejelző rendszer újjáépítése – Vas Vármegyében és az Osztrák Kamarában már 

2014 óta használjuk az általam fejlesztett programot, amely jelenleg mobilon is 

működik. 

• Az idegenhonos kártevők előrejelzésére a Pest Monitor program is rendelkezésre áll 

• Az oktatás színvonalának emelése, lehetséges szakosodás irányába (erdészet, 

dísznövény, zöldség, gyümölcs stb.) 

• A fiatal tagok támogatása, tudásom díjmentes megosztása a dísznövény 

szaktanácsadás terén 

 



Amit nem támogatok: 

• Azokat a vezetőket, akik a múltbeli, a kamara jelenlegi helyzetéhez vezető 

döntésekben aktívan részt vettek 

• A „receptgyárak” tulajdonosainak és felsővezetőinek vezető szerepvállalását a jövő 

kamarai struktúrában 

 

Záró gondolat: 

A kamarai választások során kérem, vegyék figyelembe, hogy 1500–2000 szaktanácsadó és 

növényvédő szakember megélhetése is veszélybe kerülhet a kamara megszűnése vagy 

korlátozása esetén. 

Köszönöm a bizalmat, a jelölést és a támogatást! 

– Both Gyula 

 


